

Title (en)

Device for generating pressure pulses in drilling fluids.

Title (de)

Vorrichtung zur Erzeugung von Druckpulsen in Bohrspülungsmedien.

Title (fr)

Dispositif pour la création d'impulsions de pression dans des fluides de forage.

Publication

EP 0290939 A2 19881117 (DE)

Application

EP 88107135 A 19880504

Priority

DE 3715514 A 19870509

Abstract (en)

The device for generating pressure pulses in a drilling fluid flowing down through a drill-pipe string (1) comprises a valve (V) arranged in the drill-pipe string (1) and having a tubular outer part (3) supported in a fixed position, a tubular main valve body (4) which can be displaced from a bottom initial position against the flow direction (2) of the drilling fluid into a top end operating position, a fixed, tubular support body (5) arranged coaxially in the main valve body (4), and an auxiliary valve (13, 14) which can be actuated by means of a drive (15). The outer part (3) and the main valve body (4) define between them a restriction section (29) with a cross-section of flow which can be varied as a function of the position of the main valve body (4), and the main valve body (4) and the support body (5) surround an inner flow passage (21, 12, 10) whose outlet opening (13) can be cleared and closed by means of the main valve body (4). The sum of the hydraulic forces, directed downwards and exerted by the drilling fluid on the main valve body (4) located in its initial position when auxiliary valve (13, 14) is open, and the gravitational forces exceeds that of the hydraulic forces directed upwards, and this force relationship is reversed by closing the auxiliary valve (13, 14). Here, in the end operating position of the main valve body (4), the sum of all forces acting on the main valve body (4) is zero, and the main valve body (4) is suspended free of striking in the drilling fluid.
<IMAGE>

Abstract (de)

Die Vorrichtung zur Erzeugung von Druckpulsen in einem einen Bohrrohrstrang (1) abwärts durchströmenden Bohrspülungsmedium umfaßt ein in dem Bohrrohrstrang (1) angeordnetes Ventil (V) mit einem ortfest abgestützten, rohrförmigen Außenteil (3), einem aus einer unteren Ausgangslage entgegen der Strömungsrichtung (2) des Bohrspülungsmediums in eine obere Betriebsendstellung verschieblichen, rohrförmigen Hauptventilkörper (4), einem koaxial im Hauptventilkörper (4) angeordneten, ortsfesten, rohrförmigen Trägerkörper (5), und einem mittels eines Antriebs (15) betätigbaren Hilfsventil (13, 14). Der Außenteil (3) und der Hauptventilkörper (4) begrenzen zwischen sich eine Drosselstrecke (29) mit in Abhängigkeit von der Stellung des Hauptventilkörpers (4) veränderlichem Durchflußquerschnitt, und der Hauptventilkörper (4) und der Trägerkörper (5) umgeben einen Innenströmungskanal (21, 12, 10), dessen Austrittsöffnung (13) des Hilfsventilkörpers (14) freigeb- und verschließbar ist. Die Summe der bei geöffnetem Hilfsventil (13, 14) vom Bohrspülungsmedium auf den in seiner Ausgangsstellung befindlichen Hauptventilkörper (4) ausgeübten, abwärtsgerichteten hydraulischen Kräfte und der Schwerkräfte übersteigt die der aufwärtsgerichteten hydraulischen Kräfte, und durch Schließen des Hilfsventils (13, 14) kehrt sich dieses Kräfteverhältnis um. Dabei hat in der Betriebsendstellung des Hauptventilkörpers (4) die Summe aller auf den Hauptventilkörper (4) einwirkenden Kräfte den Wert Null, und der Hauptventilkörper (4) schwebt anslagsfrei im Bohrspülungsmedium.

IPC 1-7

E21B 47/12

IPC 8 full level

E21B 47/18 (2006.01)

CPC (source: EP US)

E21B 47/18 (2013.01 - EP US)

Cited by

DE10007647C2; DE19607402C1; EP0792999A3; EP0792999A2

Designated contracting state (EPC)

AT BE FR GB NL

DOCDB simple family (publication)

DE 3715514 C1 19880908; CA 1316702 C 19930427; EP 0290939 A2 19881117; EP 0290939 A3 19900801; EP 0290939 B1 19920304;
US 4901290 A 19900213

DOCDB simple family (application)

DE 3715514 A 19870509; CA 566212 A 19880506; EP 88107135 A 19880504; US 19140988 A 19880509